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ZAPISNIK 
 

s 21. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 16. studenoga 2023. godine (četvrtak), u 
Spomen domu u Pazinu.  
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar.  
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red 
br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

2. Sandra Ćakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

6. Alen Gržinić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutan 

7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

8.  Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

9. Ivana Špadijer  IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

14.  Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

15. Daniele Kumar  IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

20.  Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

24. Igor Belas SDP prisutan 

25. Antonella Degrassi SDP prisutna 

26. Vili Bassanese SDP prisutan 

27. Goran Subotić SDP  prisutan 

28. Marko Ferenac SDP  prisutan 

29. Goran Hrvatin SDP  opravdano 
odsutan 

30. Mauro Jurman SDP  prisutan 

31. Jasna Opačak HDZ prisutna 

32. Milan Košara HDZ prisutan 

33. Ivica Ćošković HDZ odsutan 

34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ prisutan 

35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna 

36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna 

37. Koviljka Aškić Nezavisna  prisutna 

38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 
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OSTALI PRISUTNI: 
 
BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije 
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana 
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine 
IVAN GLUŠAC, pročelnik Upravnog odjela župana 
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije 
Dr. GORDANA ANTIĆ, Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu skrb 
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj 
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke 
skupine 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost 
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove 
Dr.sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam 
PATRICIA PERCAN pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine  
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za unutarnju reviziju 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine 
LORNA ZIMOLO, viša savjetnica za donose s javnošću u Upravnom odjelu župana  
 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 21. 
sjednicu Skupštine Istarske županije.  
 
Napominje da su prije današnje sjednice Skupštine Istarske županije, svoje sjednice održale 
Skupštinska radna tijela i to Odbor za društvene djelatnosti 13. studenoga 2023. godine, istog 
dana i Odbor za gospodarstvo i turizam, dana 14. studenoga Odbor za financije i proračun i 
Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo. 
 
Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku. Konstatiram da je prisutno 34 od 41 
vijećnica/ka (nakon dolaska četiri vijećnika, 38 vijećnika/ica) i Skupština može zasjedati i 
pravovaljano odlučivati.  
 
 
Predlaže sljedeći: 
 

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 20. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

3. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 2026. 

godinu – I. čitanje 

4. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2024. godinu  

5. Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2023. godinu 

6. Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje od 01. siječnja do 30. lipnja 
2023. 

7. Prijedlog Zaključka o prijedlogu nove Mreže javne zdravstvene službe za bolničke 
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djelatnosti i nove Mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza u Istarskoj županiji s 
obrazloženjem. 

 

 

ORDINE DEL GIORNO 
 
 

1. Verifica del verbale della 20a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 

3. Proposta di Bilancio della Regione Istriana peri l 2024 e proiezioni per  il 2025 e il 

2026 – I lettura 

4. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi per il finanziamento regolare dei 

partiti politici dal Bilancio della Reione Istriana per il 2024 

5. Proposta delle modifiche e integrazioni del Piano del fabbisogno pubblico nello sport 

della Regione Istriana per  il 2023 

6. Relazione sul lavoro svolto dal Presidente della Regione Istriana per il periodo dall'1 

gennaio al 30 giugno 2023 

7. Proposta di Conclusione sulla proposta relativa alla nuova Rete del servizio sanitario 

pubblico per il settore ospedaliero e alla nuova Rete del servizio di pronto soccorso e 

trasporto sanitario nella Regione Istriana con motivazione. 

 

  
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu 
točku dnevnog reda. 

 
 

Ad -1. 
Verifikacija zapisnika sa 20. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje.  
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije jednoglasno verificira 
 
  

 Zapisnik sa 20. sjednice Skupštine Istarske županije. 
 
 

            Ad -2. 
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da su od prošlog puta ostala pitanja od Slavena Boljuna, 
Hani Glavinić, Irene Peruško i Marka Ferenca. 
Daje riječ vijećniku Slavenu Boljunu da postavi svoje pitanje. 
 
SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! pozdravlja svih te navodi da će danas govoriti o uvijek aktualnoj 
temi, to je  Kaštijun. Plan gospodarenja otpadom moramo do kraja godine donijeti uz Prostorni 
plan Istarske županije. Navodi zamjenika župana, Tulia Demetlike, da Kaštijun nema problema, 
pokazali su se netočnim. Naime okolni stanovnici morali su ponovo udisati veliki smrad, a društvo 
stalno akumulira gubitke, stoga ne možemo reći da taj sustav funkcionira. Uz problematičnu 
tehnologiju javlja se i problem priljeva otpada ljeti, naročito bio otpada. Moje prvo pitanje vezano 
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je za bio otpad, te kompostane. Za Plan gospodarenja otpadom zakon kaže da taj Plan mora 
predvidjeti postojeće i planirane građevine za gospodarenje otpadom, pa sukladno tome, 
interesira nas koje bi to bile građevine, je li netko odgovorio na upite lokalnih samouprava? 
Obzirom da je Elaborat iz 2021. godine rekao da je povoljniji decentralizirani pristup hoće li se 
takav pristup primjenjivati? Možete li reći nešto i o tehnologiji, smatramo da je ovog puta potrebno 
jasno definirati tehnologiju za sve građevine za otpad kako bi ljudi bili upoznati i kako ne bi imali 
opravdani strah, koji imaju, zbog svega što se događa s Kaštijunom. Županija se mora pobrinuti 
da se postavi visok standard zaštite okoliša i ljudi na tim građevinama. Drugo pitanje za župana, 
vlasnička prava u Kaštijunu, hoće li se određivati po otplati kredita ili na koji način?         
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Radoloviću i županu. Izvolite. 
 
DR. SC. MIRKO RADOLOVIĆ pozdravlja sve prisutne i ističe da je većina općina i gradova 
poslala svoje odgovore na naše upite i oni su proslijeđeni stručnom izrađivaču koji izrađuje plan. 
Plan je u fazi izrade i biti će na javnom savjetovanju. Trenutno govoriti o konceptu ne bi bilo 
primjereno s obzirom da je Plan još uvijek u izradi. Na vrijeme ćete biti obaviješteni i na temelju 
nacrta Plana ćete moći dati svoje primjedbe i očitovanja. 
  
ŽUPAN pozdravlja svih te navodi da nakon provedene četvrte koordinacije sa svim načelnicima 
i gradonačelnicima se ipak napravio iskorak te je većinski vlasnik Kaštijuna, grad Pula, prihvatio 
ono što se predlagalo, a to je da se po izgradnji projekta i stavljanja u funkciju, u upravljačka 
prava uključe sve jedinice lokalne samouprave koje sudjeluju u otplati kredita. Moramo razlikovati 
upravljačka prava od vlasničkih. Vlasnička prava su 51 posto grad Pula i 49 posto Istarska 
županija temeljem uplaćenog novca u temeljni kapital društva. Kod upravljačkih prava, dioničari 
se uvijek mogu dogovoriti na koji način će se podijeliti glasovi u Skupštini. Stoga prijedlog koji je 
dobio načelnu suglasnost i potporu je takav da se vlasnička struktura proširi, na način da se 40 
jedinica lokalne samouprave uključi u suvlasništvo te da od Istarske županije otkupe određeni 
broj udjela, a da se upravljačka prava definiraju temeljem uplaćenog kapitala i temeljem obveza 
kojima sudjeluju u otplati kredita. Na taj bi način imali aktivniji pristup svih na području Istre, jer 
znate da su gradovi i općine oni koji su osnivači komunalnih društva koji u primarnoj fazi 
prikupljaju otpad a vidimo da u ljetnim mjesecima, tih 8 tjedana turističke sezone, otpad količinom 
i sastavom nije adekvatan onome što kapacitet Kaštijuna može obraditi. Na taj način, zajedničkim 
pristupom svih jedinica lokalne samouprave i njihovim komunalnim društvima, možemo napraviti 
iskorak da tih 8 tjedana ne dođe na Kaštijun takva količina otpada, te da u tim tjednima 
rasteretimo Kaštijun. Kapacitet Kaštijuna je na godišnjoj razini 90 tisuća tona, a nikad nismo prešli 
60 tisuća. Aktivnom participacijom u društvu možemo napraviti iskorak i dogovoreno je da 
strateške odluke u društvu se ne donose u smislu postotka glasova nego neovisno o vlasničkoj i 
upravljačkoj strukturi, svaki član će biti jedan glas - jedan član, znači 42 ravnopravna glasa za 
strateške odluke društva.    
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i daje dodatnu riječ vijećniku, ali naglašava da bude 
kratak s obzirom da je već prekršio vrijeme za pitanje. 
Podsjeća još jednom sve vijećnike, da sukladno čl. 99 Poslovnika, za postavljanje svojih pitanja 
imaju 2 minute.  
 
SLAVEN BOLJUN, Možemo!  ističe da s obzirom da Plan gospodarenja otpadom moramo 
donijeti do kraja godine, mogli bismo dobiti neke konkretnije informacije, barem o konceptu, stoga 
nije zadovoljan odgovorom. Vezano za drugo pitanje, odnos vlasničkih i upravljačkih prava, 
smatra da je dobro da se svi uključe i participiraju ali da veća upravljačka prava trebaju pripasti 
gradovima i općinama koji su blizu Kaštijuna, oni trpe direktne posljedice po zdravlje, njihovi 
građani trpe nesnosan smrad, pad cijena nekretnina i ostale ekonomske posljedice. Stanovnik 
Banjola ili Vinkurana nema nikakav utjecaj jer ne može on birati vlast neke druge općine ili grada.    
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ županu, da odgovori na pitanje.  
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ŽUPAN napominje da postoje određena pravila koja se moraju poštivati. Zakon o trgovačkim 
društvima je veoma jasan. Kod dogovora udjeličara, u društvu s ograničenom odgovornošću, 
mogu se dogovoriti na koji način će rješavati pitanja upravljačkih prava. Za početak i općina 
Medulin, koja i svoj komunalni miješani otpad odlaže na Kaštijunu, trebala bi prihvatiti sporazum 
i početi otplaćivati kredit. Sada to čini Istarska županija na račun općine Medulin. Ukoliko su 
najzainteresiraniji za rješavanje tog problema za početak neka onda postanu aktivni sudionici 
sporazuma kako bi sutra mogli postati i dio upravljačkih prava. U ovom trenutku, na ovaj način, 
to nije moguće.      
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i daje riječ vijećnici Hani Glavinić. 
 
HANI GLAVINIĆ, IDS pozdravlja sve prisutne i ističe da ima 2 pitanja. Prvo pitanje za pročelnika 
Pinzana, prošle su godine dodijeljene potpore malih vrijednosti, de minimis potpore poljoprivredi 
i ruralnom razvoju u vrijednosti od milijun kuna. S obzirom da je kraj godine, zanima nas hoće li 
Istarska županija u slijedećoj godini ponovo dodjeljivati potpore? Ako da, kada će biti raspisan 
natječaj te koliko je sredstva rezervirano? 
Drugo pitanje se odnosi na upravni odjel pročelnice Percan. Već je na nekoliko sjednica 
Skupštine bilo razgovora o rekonstrukciji odnosno dogradnji osnovnih škola Žminja, Savičente i 
Marčane i izrade dokumentacije za prijavu na natječaj u sklopu Nacionalnog plana oporavka i 
otpornosti, molim Vas informaciju u kojoj je to fazi? 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Pinzanu, izvolite. 
 
DR.SC. EZIO PINCAN pozdravlja svih i ističe da su prošle godine isplatili de minimis potpore 
Europske unije i to su ujedno jedine direktne potpore koje se smiju isplaćivati. Planiramo 5 godina 
za redom isplaćivati takve potpore. Prošle godine je bilo milijun kuna, a ove godine je planirano 
132 tisuće eura. Upravo je u tijeku raspisivanje javnog poziva i svi su poljoprivrednici obaviješteni. 
Imamo nekoliko najvažnijih mjera a to su: povećanje stočarstva, povećanje osnovnog stada 
istarske ovce, koze, držanje goveda boškarina i naravno najvažnija mjera na koju se najveći 
iznosi troše je sufinanciranje proizvodnje mlijeka u našoj županiji. Uz to imamo povećanje broja 
košnica i sufinanciranje certifikacije ekološke poljoprivrede same proizvodnje i sufinanciranje 
korištenja održavanja i upotrebe zaštićene oznake izvornosti za naše proizvode. Najveći iznos 
koji se može dobiti, kako smo mi planirali, je nešto manje od 7 tisuća eura. Iz razloga da svaka 
potpora našem OPG-u može biti najviše 20 tisuća eura u 3 godine.  
 
PATRICIA PERCAN ističe da nije bilo do sada nekih konkretnih informacija iz više razloga. 
Natječaj je objavljen u srpnju, mi smo tijekom kolovoza bili u potrebi zatražiti od Ministarstva 
znanosti novu suglasnost vezano za normative prostora s obzirom da je Ministarstvo u prosincu 
2022. odlučilo promijeniti te iste normative, a mi smo imali gotove projekte za sve 3 škole sa 
izdanim građevinskim dozvolama. Od Ministarstva zdravstva dobili smo povratnu informaciju za 
Savičentu i nadam se da će natječaj ići slijedeći tjedan. Za Marčanu i Žminj još čekamo 
suglasnost Ministarstva da su nam projekti usklađeni s normativima prostora. Nakon što 
dobijemo suglasnost možemo ići s prijavom projekta. Natječaj nam je otvoren do 7. mjeseca 
slijedeće godine.     
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ Marku Ferencu, izvolite. 
 
MARKO FERENAC, SDP pozdravlja sve prisutne te ističe da pitanje koje je htio postaviti na 
prošloj sjednici više nije aktualno, stoga danas upućuje prijedlog i inicijativu prema županu. Prva 
stvar, cestovni promet na području naše županije. Znamo da Županijska uprava za ceste 
nažalost nema dostatna sredstva za kvalitetno održavanje svih cesta kojima upravlja. Naknade 
za ceste su vrlo male za sve to pokriti stoga predlažem da se u proračunu iznađu sredstva za 
održavanje i da se ceste bolje održavaju. Prvenstveno mislim na izvanredno održavanje, na 
primjer cesta za koju sam prošle godine uložio amandman koji mi nije usvojen, dionica ceste 
između Vižinade i Kaštelira koja nam je jako bitna, to nam je cesta prema Poreču, velikom 
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turističkom središtu, kojom godišnje prođe veliki broj turista i građana. S druge strane imamo i 
cestu koja se nalazi na ulasku u naselje Višnjan a to je ujedno jedna od najgorih dionica. Apeliram 
na županiju da u suradnji s ŽUC-om sagledaju što bi se moglo učiniti i da se ta rekonstrukcija što 
prije realizira. 
S druge strane želim dati jednu pohvalu, da ne ispadne da Vas samo kritiziramo. Županija od 
ove školske godine sufinancira 50 posto program produženog boravka u svim osnovnim školama 
u općinama koje su ostvarile manje prihode po stanovniku. Pozdravljam ovu inicijativu, s 
žaljenjem da je to možda trebalo i prije pokrenuti.     
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i poziva župana. 
 
ŽUPAN se zahvaljuje što čuje pohvalu i to od strane oporbe. Kada se govori generalno o 
Županijskoj upravi za ceste na nivou čitave Hrvatske, problem je nastao kada je Vlada donijela 
odluku i izmijenila način redistribucije prihoda na štetu Županijskih uprava za ceste a u korist 
Hrvatskih autocesta. Mislim da je tu ključ problema. Ukoliko pogledate proračun Istarske županije 
za 2020., 2021., 2022., 2023. godinu, možete primijetiti da iz godine u godinu povećavamo 
sredstva za ŽUC jer naravno da postoje potrebe, a sve u skladu s mogućnošću proračuna. Ta 
povećanja su značajna, nisu mala. Mislim da smo pokazali razumijevanje za potrebe održavanja 
i pojačanog održavanja cesta i raditi ćemo na tome i dalje. Hvala na inicijativi.   
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Zdenku Pliško, izvolite. 
 
ZDENKO PLIŠKO, ISU pozdravlja svih te navodi da ima jedno pitanje odnosno više želi 
ukazati na nepravilnost za korištenje sredstava za program pomoći u kući za starije i nemoćne i 
osobe kojima je potrebna tuđa pomoć. Sredstva koja Županija izdvaja za ovu namjenu koriste 
samo 5 gradova IŽ odnosno 5 jedinica lokalne samouprave dok svi drugi ta sredstva ne 
dobivaju. Nije mi logično zbog čega je takva dodjela sredstava i po kojem je to kriteriju. Zato 
želim ukazati da se ova sredstva ili troše na javni poziv, na koji bi se javile sve zainteresirane 
jedinice lokalne samouprave naše županije. Kako bi svi mogli doći do tih sredstava a kriterije bi 
trebalo dogovoriti, koji bi bili i koliko bi se kome podijelilo sredstava. Nisam mogao pročitati iz 
proračuna kolika su to sredstva koja se izdvajaju za taj projekt.   
 
DR. GORDANA ANTIĆ pozdravlja svih te se zahvaljuje na pitanju. Već duži niz godina istina je 
da se sufinancira pomoć u kući za grad Labin – Labinština, grad Pazin- Pazinština, grad Buzet, 
općina Lanišće i grad Pula –Puljština jer su oni iskazali potrebu za pružanje pomoći osobama 
starije životne dobi. To se realizira preko grada Buzeta, općine Lanišće i grada Pazina, putem 
gradskog društva Crveni križ grada Pule, te putem naša 4 doma za starije osobe, Novigrad, 
Raša, Rovinj i Alfredo Štiglić. Ukupno je 381 korisnik preko domova, a 248 korisnika preko 
gradova i Crvenog križa. Za ovu godinu rezerviran je iznos od 74 tisuća eura a za drugu godinu 
je predviđeno povećanje s obzirom na poskupljenja u iznosu od 108 tisuća eura. Međutim, od 
kada sam ja u županiji, imali smo 2 sastanka s pročelnicima za društvenu djelatnost svih 
jedinica lokalne samouprave gdje smo ih na prvom sastanku zamolili da izmapiraju svoje 
područje i kako imamo gotov sustav mapiranja da ćemo im objasniti način izrade, a potom da 
dostave do 9. mjeseca, međutim nitko nije.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upitala je vijećnika da li je zadovoljan s odgovorom, ukoliko je, 
daje riječ slijedećem vijećniku, Mariu Bratuliću, izvolite.  
 
DR. SC. MARIO BRATULIĆ, HDZ pozdravlja svih i navodi da ima 2 kratka pitanja. S obzirom 
da je drugi tjedan Crofish a mi smo donijeli odluke vezano za Centar za razvoj ribarstva u 
Rovinju, a bilo je problema s Centrom pa nas zanima šta je s tim, koji su planovi i hoće li biti 
pozitivnih iskoraka o kojima će se moći pohvaliti na otvorenju Crofisha. Drugo pitanje se odnosi 
na Prostorni plan, bliži se kraj godine, šta je s Planom, dajte nam neke informacije.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Pinzanu. 
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DR.SC. EZIO PINCAN odgovara da je na prošloj sjednici donesen akt kojim se mijenja Statut 
Centra i niz drugih akata kako bi se raspisao natječaj za ravnatelja s novim kvalifikacijama koje 
ravnatelj može imati. U tijeku je objava dokumenata i mi ćemo u što kraćem roku raspisati javni 
poziv i imenovati ravnatelja. U stalnom smo kontaktu s ribarima, na Crofishu ćemo predstaviti 
naš Centar za razvoj ribarstva. Ribari očekuju od ovog Centra 2 vrlo konkretne aktivnosti, a to 
je održivo upravljanje ribarstvom da se definiraju zone u kojima se povremeno neće obavljati 
ribolov da bi se onda te zone otvorile pa se zatvorile druge zone zajedno s našom Upravom za 
ribarstvo jer su svjesni da jedino tako će se održati populacija ribe i konstantan izlov. S druge 
strane, žele da se uključimo u izradu Prostornog plana IŽ kako bi se definirala područja za 
akvakulturu u našoj županiji. Istarska županija je poluotok i s 3 strane smo okruženi morem 
imamo veliki potencijal u akvakulturi, a za sada imamo vrlo malo aktivnosti u tom području.  
 
DR.SC. MIRKO RADOLOVIĆ napominje još jednom da što se tiče Prostornog plana, od 
Upravnog odjela poslano je prema javnopravnim tijelima, općinama i gradovima da se očituju 
vezano za zahtjeve za izradu prostornog plana i paralelno se vodi postupak utvrđivanja 
sadržaja strateške studije. Rokovi ističu vezano za prikupljanje tih zahtjeva te će se potom 
donijeti Odluka o sadržaju strateške studije i od strane izrađivača odnosno Zavoda za prostorno 
uređenje Istarske županije će se sagledati svi prispjeli zahtjevi.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnicu Ivanu Špadijer, izvolite.  
 
IVANA ŠPADIJER, IDS pozdravlja sve prisutne te postavlja 2 pitanja. Napominje da su sve 
grane bitne, od socijale do zdravstva, poljoprivrede, obrazovanja i sporta no nikako nije manje 
bitna kultura. Jako nam je bitna, jer je ona ta kroz koju se razvijamo, kroz nju se predstavljamo 
kao regija i destinacija u svijetu. Ona je ta koja nas oblikuje, ona je ta koju crpimo i crpimo ju 
najčešće kroz turizam. Zamolila bih pročelnika Torbicu da nas izvijesti o novoj kulturnoj 
strategiji Istarske županije. Drugo pitanje odnosi se na Plan rane intervencije u djetinjstvu, koji 
je Istarska županija prva donijela u Hrvatskoj. Molimo Vas da nam objasnite čemu služi taj Plan 
i koliko trenutno imamo djece s poteškoćama u razvoju u našoj županiji.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Upravnog odjela za kulturu. Izvolite.  
 
VLADIMIR TORBICA  pozdravlja svih te navodi da je Istarska županija bila prva koja je 
donijela Istarsku kulturnu strategiju, strategiju razvoja kulture u Istri i to smo učinili u dva 
navrata. Sada je dogovoreno da se krene u izradu treće strategije ali ju više ne možemo 
nazvati Istarska kulturna strategija nego se mora nazvati Plan razvoja kulture, PRK. Što se tiče 
sadržaja, imamo određeni hodogram koji se primjenjuje. Imamo nešto objektivnih razloga zašto 
on nije još donesen, subjektivni su to što nas je zadesila korona, a oni objektivni to što smo 
čekali Plan razvoja kulture na razini države da se možemo uklopiti kao i u Razvojni plan 
Istarske županije. Naša kulturna vijeća su već odradila razgovore i pripremljen je prvi nacrt i 
sljedeći tjedan će naša kulturna vijeća ponovo raspravljati i dogovoriti tekst te će nakon toga 
tekst biti upućen u javnu raspravu ili javno savjetovanje koje će trajati 30 dana. Potom će biti 
organizirano nekoliko okruglih stolova s gradovima i zatim će prijedlog PRK-a doći pred Vas, 
vijećnike koji ćete o istome odlučivati. 
 
DR. GORDANA ANTIĆ navodi da što se tiče Plana rane intervencije postoji problem koji je ne 
samo naš nego u cijelome svijetu. Statistika kaže da 10 do 15 posto novorođene djece će se 
roditi s nekim neurorizikom, većim ili manjim. U našoj se županiji u prošloj godini rodilo 1330 
djece, znači imamo 150 djece godišnje. Od njih 150 od kojih će se detektirati, u prvoj godini će 
se raditi s njima i iskristalizirati će se 10 posto. Tako da 15 djece godišnje ostaje u nekom 
problemu u razvoju. Postoji Konvencija o pravima djeteta i postoje UNICEF-ove preporuke koje 
smo mi slijedili i napisali taj Plan, jedini u Hrvatskoj. Međutim interes postoji i kod drugih jer su 
nam se brojni javili da idu u izradu tog Plana. Cilj Plana je da uopće postoji mjesto gdje 
pružamo toj djeci i njihovim obiteljima vrlo važnu podršku, a to su nama Centar Veruda koji svi 
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skupa sufinanciraju, gradovi i općine i županija i naša bolnica Rovinj za koju znamo da je 
upravo sad započela rekonstrukciju Odjela za neurorehabilitaciju. Prepoznavanje ide odmah po 
rođenju, do sada je to išlo nekako stihijski i roditelji su dobili na kućnu adresu da dijete ima 
visok neurorizik i na to su čekali u prosjeku 9 mjeseci do godine dana. Mi smo sada uspostavili 
timove za ranu intervenciju koji se svaki mjesec moraju sastati, u jednoj i drugoj ustanovi, 
jednom mjesečno izvještaj dostaviti nama u Odjel i svu djecu koja su taj mjesec rođena 
odnosno njihove obitelji i roditelje informirati i pružati im odmah informacije, koje su im terapije 
potrebne i s njima započeti za najkasnije mjesec dana. Tako da imamo u tom djelu značajan 
pomak. Rana intervencija je od rođenja do 3 godine, mi smo je mislili produžiti do 7 godine 
djetetova života ali to dijete ne završava ni sa 7 godina ni sa srednjom školom nego ako ostane 
problem, problem je cijele zajednice. Što prije počnemo raditi s obiteljima biti će manje 
posljedica odnosno to dijete će se više moći uključiti u zajednicu i biti će samo sebi korisnije i 
važnije i zrelije a obiteljima ćemo olakšati. Pokušavamo umrežiti sve vrtiće koji nam se javljaju 
tako da će se taj Plan mijenjati s obzirom na to koje informacije dobijemo. Edukacijskih 
rehabilitatora je sve manje pa ih pokušavamo međusobno povezati i isto tako njih osvijestiti. 
Problemi s neurorizicima ne završavaju sa srednjom školom kao što je do sada bilo nego ćemo 
u sklopu Istarskih domova zdravlja, to će nam biti novi projekt, uvesti administratora. Problem 
primarne zdravstvene zaštite je nedostupnost građanima jer se ne stignu javljati na telefon pa 
će te osobe biti na telefonu i pokrivati će prijelaze smjena te ćemo pružati pacijentima bolju 
usluge i rasteretiti ćemo liječnike i medicinske sestre obiteljske medicine i pokazati da smo 
zrelo društvo i društvo koje se brine o djeci i roditeljima i svima ostalima.          
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika, Ivan Iskra, izvolite.  
 
IVAN ISKRA, ORaH postavlja pitanje vezano uz program Zelene tranzicije i Digitalne 
transformacije IŽ. Želi informacije o aktivnostima i detaljan pisani izvještaj o potporama i 
realizaciji programa. Kod digitalne uprave, tu je riječ o nabavci opreme koja bi pomogla 
Istarskoj županiji u digitalnoj transformaciji, koje je stanje nabave te opreme te u kojoj mjeri će 
ta oprema pomoći u samoj digitalnoj transformaciji. Potpore za digitalnu transformaciju 
poslovanja bilo je predviđeno 70 tisuća eura pa nas zanima izvješće o samoj realizaciji, kojim 
su sektorima najviše dodijeljene potpore. Postoji li možda netko iz poljoprivrednog sektora tko 
se javio u pogledu realizacije programa? Za razvoj digitalne infrastrukture želimo kratko 
izvješće. Kod Zelene transformacije Istarske županije nas zanima vezano za poticaj za 
energetsku učinkovitost Istarske županije budući da je za 2024. planirano da se veća sredstva 
nabave iz programa koji je omogućila država. Kojim je sektorima dodijeljeno najviše potpora? 
Koliko je dodijeljeno privatnom sektoru a koliko javnom sektoru te gospodarstvima? Kod 
gospodarstva, koje su djelatnosti najviše zastupljene i u kojoj mjeri te jesu li uključeni i 
poljoprivrednici i u kojoj mjeri? 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnika Ivana Glušca.  
 
IVAN GLUŠAC navodi da je vijećnik postavio i prošlog puta slično pitanje no ovaj put kao ni 
prošli, pročelnice upravnog odjela nema, bolesna je i ispričava se što trenutno odgovor na 
pitanje ne može dati. Natječaji su tad bili raspisani i mislim da su oni pri kraju. Definitivno ćete 
biti obaviješteni o setu pitanja koja ste postavili u pisanom obliku. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da će vijećnik dobiti odgovor u pisanom obliku. Slijedeća 
je vijećnica Tereza Banić, izvolite.  
 
TEREZA BANIĆ, IDS ističe da ima 2 pitanja. Prvo se odnosi na pročelnicu Percan, u kojoj je fazi 
izrada strategije obrazovanja za Istarsku županiju do 2030. godine? Drugo pitanje je za 
pročelnika Torbicu, nedavno je najavljena uspostava kuće orgulja u Sv. Lovreču, pa nas zanima 
malo informacija o tom projektu. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnicima.  
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PATRICIA PERCAN odgovara da slično kao i kod kulture, dokument više ne nosi naziv Strategija 
obrazovanja nego Plan razvoja obrazovanja Istarske županije do 2030. godine. Mi smo s izradom 
započeli negdje krajem 7. mjeseca te smo najprije uputili upitnike prema jedinicama lokalne 
samouprave, te odgojno obrazovnim ustanovama naše županije. Dobili smo od 10 gradova 
ispunjenih 7 upitnika, a od 31 općine samo 6. Nakon anketnih upitnika i njihove analize održane 
su fokus grupe odnosno radionice sa svim dionicima i predstavnicima vrtića, osnovnih škola i 
srednjih škola, našeg Sveučilišta i Istarskog veleučilišta. Konzultanti su u fazi analize tih 
podataka, odnosno ono što radimo s njima je tehnička pomoć. Ići ćemo na aneksiranje ugovora, 
a ugovor je sklopljen preko našeg regionalnog koordinatora i istječe 30. studenog. Međutim zbog 
dosta teškoća u prikupljanju dokumentacije mišljenja smo da ne žurimo s time i nakon što posao 
završimo s konzultantima, uzeti ćemo još neko vrijeme da bismo pripremili dokument za javno 
savjetovanje i sve ono što slijedi.  
 
VLADIMIR TORBICA navodi da su u skladu s Istarskom kulturnom strategijom uvedeni neki 
prioriteti jedan od njih je i obnova baštine i naravno poticanje razvoja kulture u manje razvijenim 
krajevima. U skladu s time otvorili smo u gradu Pazinu „Hižu od besid“, Centar za ne materijalnu 
kulturu u Pićnu, u Savičenti Mediteranski plesni centar, a posljednje su Kuća fresaka u Draguću 
i Kuća kaštela u Momjanu. Posljednje što nam je ostalo od prioriteta koje smo zabilježili, je Kuća 
orgulja. Kuća orgulja je predložena i odabrana iz više stručnih razloga u Lovreču, prvenstveno 
zato što se tamo nalaze najstarije istarske orgulje još iz renesansnog doba koje su u funkciji. 
Nakon toga smo razgovarali s općinom koja je pokazala interes i krenulo bi se u dogovor na 
način da će općina dati na raspolaganje nekretninu, da će općina i županija zajednički obnoviti 
tu nekretninu i nakon toga u dogovoru sa strukom postaviti postav same Kuće orgulja i orguljara. 
Potom to treba postati, kao što je to s Kućom freska i Kućom kaštela, jedan kulturni centar za 
stanovnike i za naše goste. To je naš konačni cilj i trebalo bi realizirati projekt u roku od 3 godine.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva sljedećeg vijećnika, Davor Komar izvolite.  
 
DAVOR KOMAR pozdravlja svih i postavlja 2 pitanja. Kada će biti predstavljanje mjera za 
zadržavanje medicinskog kadra kao i privlačenje novog u ustanovama kojima je osnivač Istarska 
županija. Drugo pitanje se odnosi na sport, što će se ove godine financirati iz Fonda za sport, i 
koliko je sredstva predviđeno? 
 
ŽUPAN se zahvaljuje na pitanjima. Kao što svi skupa znamo doista je problem djelatnika i u 
zdravstvu i u socijali. No to nije problem samo u Istarskoj županiji već je to problem na nivou 
Hrvatske, rekao bih i Europske unije. Naš upravni odjel, na čelu s dr. Antić, prionuo je jednom  
programu kako bi s našim županijskim sredstvima, a uz pomoć gradova i općina, da prije svega 
zadržimo postojeći kadar, a nakon toga gledati i na koji način privući novi kadar koji nam 
nedostaje. Potrebno je i stambeno zbrinjavanje i određena materijalna prava koji ti djelatnici 
potražuju te na sljedećoj Skupštini IŽ koja će biti u mjesecu prosincu ove godine, projekt će biti 
detaljno predložen i predstavljen. Sukladno projektu predvidjeli smo i sredstva u proračunu za 
slijedeću godinu. Detalje ćemo iznijeti na slijedećoj sjednici.  
Fond za sport, on je doista naišao na veliko odobravanje sportske zajednice, ljudi koji djeluju u 
sportu. Iznos je u razini 100 000 eura. Usmjeren je na naše trenere, one koji se bave našom 
djecom, ali i osim trenera tu smo predvidjeli i jedan dio na naše tradicionalne sportove, konkretno 
pljočkanje, zatim planinare.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva Marinelu Bašić, izvolite.  
 
MARINELA BAŠIĆ postavlja 2 pitanja. Prvo se odnosi na zdravstvo, u kojoj je fazi obnova 
operacijskog bloka pri Specijalnoj bolnici za ortopediju i rehabilitaciju Martin Horvat Rovinj-
Rovigno, te kada bi započeli kirurški zahvati? Drugo pitanje vezano za mobilni mamograf, što je 
s njime budući da je trebao biti dostavljen tijekom srpnja?   
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Antić, izvolite.   
 
DR. GORDANA ANTIĆ odgovara da što se tiče bolnice, nakon 1996. godine, kada je prestala 
raditi operacijska sala u Rovinju, odrađeno je puno posla. Trenutno se unosi namještaj i do kraja 
ove godine, možda sredine 12. mjeseca početi će se sa zahvatima. Trenutno tamo imamo 5 
ortopeda, pa će se moći raditi zahvati ortopedske naravi. Zadovoljni smo što ćemo otvoriti 
operacijski blok.  
Što se tiče mamografa, on je stigao, baš je tu u Pazinu. Ovaj tjedan se treba registrirati a svečana 
primopredaja bi bila u utorak. Struka će nam dati plan uz gradove i općine, kada će se i gdje vršiti 
pregledi mamografije da bismo uhvatili veći broj žena i da bi bio odaziv puno bolji nego što je do 
sada, svega 34 posto.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva posljednjeg vijećnika za danas, Robert Velenik, izvolite.  
 
Mr.sc. ROBERT VELENIK, IDS ističe da ima pitanje i inicijativu. Potpore koje je raspisala 
Istarska županija za malo gospodarstvo u iznosu od 142 tisuće eura, kolika je iskoristivost tih 
sredstava? Ukoliko još ima sredstava, pozivamo sve da se jave na taj natječaj. Drugo na što bih 
se volio osvrnuti je problematika eventualnog i najavljenog proširenja prometnice kod ušća rijeke 
Mirne i kod Lima. To je državna cesta D75, pa nas zanima kada će krenuti ta rekonstrukcija tih 
prometnica? Znamo da tamo prolazi jako puno biciklista i ljeti je jako nezgodno onuda 
prometovati. Možda bi trebalo uputiti dopis Hrvatskim cestama da se zna kada će krenuti s 
radovima i da znaju da nam je ta prometnica jako bitna. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ županu da odgovori na pitanja.  
 
ŽUPAN odgovara da što se tiče ovih mjera potpora prema našem gospodarstvu, treba istaknuti 
da su još uvijek natječaji u tijeku dakle nije okončana procedura natječaja. Svatko se može 
prijaviti, a nakon završetka će se vidjeti i ocijeniti pristigle prijave i planirani novci će se dodijeliti. 
Mogu reći da se uglavnom ta planirana sredstva istroše u potpunosti.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je 11 sati i vrijeme za pitanja je isteklo, svi prijavljeni 
vijećnici su svoja pitanja postavili i prelazimo dalje na 3. točku dnevnog reda.  
 
 

Ad. 3. 
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 2026. 

godinu – I. čitanje 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ županu, izvolite. 
 
ŽUPAN ističe da bi volio dati jedan kratki osvrt na prijedlog proračuna. Želim se osvrnuti na 
njegove najvažnije značajke, a detaljnije će Vam izložiti pročelnica.  
Istarska županija koja ove godine obilježava 30 godina od svog osnutka, nesumnjivo je dala 
veliki obol razvoju i napretku naše regije, što je razvidno u svim područjima i svim dijelovima 
Istre. Novim Proračunom nastavljamo jedan kontinuitet velikih investicija i to najvećim do sada, 
te nastavljamo s jačanjem javnih politika u zdravstvu, socijali i obrazovanju, na polju 
energetike i zaštite okoliša, a koje će polučiti promjene i učiniti razliku za svakog našeg 
građanina i građanku. Prijedlog proračuna Istarske županije za 2024. godinu iznosi 207 
milijuna eura, što je u usporedbi s 2023. godinom za 22,5 posto manji a razlog tome je zakon 
koji je donesen, a to je da bolnica prelazi pod upravljanje državi.  
Proračun objedinjuje planove 75 proračunskih korisnika (64 korisnika i 11 vijeća i predstavnika 
nacionalnih manjina) s planom koji provode upravna tijela Istarske županije. Od planiranog 
iznosa, dio koji provode tijela Istarske županije iznosi 74 milijuna eura ili 35,6 posto, a dio koji 
provode proračunski korisnici iznosi 133 milijuna eura ili 64,4 posto ukupnog proračuna. 
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Kako od samog početka ističem, kao prioriteti u ovome mandatu definirana su obrazovanje, 
zdravstvo i socijalna skrb, područja u koja kontinuirano ulažemo najveći dio proračunskih 
sredstava. Tu bih volio izdvojiti projekte poput: dogradnje i rekonstrukcije Doma Alfredo Štiglić 
Pula, izgradnju domova u Labinu i Pazinu te dogradnja Doma u Buzetu, adaptacija i 
opremanje Odjela za dječju rehabilitaciju u Specijalnoj bolnici za ortopediju i rehabilitaciju 
„Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno, te se tu zahvaljujem gradovima i općinama koji su se uključili 
u financiranje ove adaptacije i još važno za napomenuti je niz značajnih ulaganja u naše 
osnovne škole kako bi sva djeca pohađala jednosmjensku nastavu.  
Ostalo što bih volio istaknuti i to mi je posebno drago, je jedna novina, a to je investicija 
rekonstrukcije djela zgrade u sklopu nekadašnje Mornaričke bolnice za smještaj medicinskog 
osoblja, za što smo u 2024. godini u Upravnom odjelu za prostorno uređenje i gradnju osigurali  
3 milijuna eura. S ublažavanjem gorućeg problema nedostatka kadra u zdravstvu i socijalnoj 
skrbi ozbiljno se bavimo, a nakon Burze rada koju smo pokrenuli koncem 2022. godine, u 
2024. očekuje nas i novi Program mjera za osiguravanje nedostatnih ljudskih resursa, kao i 
za zadržavanje postojećih za što smo u Proračunu planirali čak 1,5 milijuna eura. 
Osigurali smo preko 237 tisuća eura za novo povećanje satnice pomoćnicima u nastavi i to je 
drugo povećanje u godinu dana. 1. siječnja 2023. godine povećali smo satnicu za 26,6 posto, 
a s 1.1. 2024. povećavamo satnicu za dodatnih 26 posto pa će tako iznositi 5,30 eura neto. U 
ovoj smo godini tako osigurali sredstva u iznosu od 333 tisuća eura za provedbu plana 
sufinanciranja četiri naša doma za starije osobe, a ista su namijenjena za isplate plaća i 
materijalnih prava radnika. U Prijedlogu proračuna za 2024. smo sredstva dodatno povećali 
te za tu namjenu osigurali 600 tisuća eura, a sve s ciljem kako ne bi došlo do prevelikog rasta 
cijena smještaja za korisnike. 
Isto tako, 2020. godine preuzeli smo poslove nekadašnjeg Urede državne uprave, a sredstva 
koje nam država daje za rashode za preuzete zaposlenike nisu dostatna jer su plaće u 
međuvremenu rasle pa i tu razliku moramo sami podmiriti. Konkretno, prihodi Ministarstva 
pravosuđa i uprave za UDU iznose 2.7 milijuna eura, dok su planirani troškovi za UDU 5.5 
milijuna, što znači da nam nedostaje 2.7 milijuna eura, znači duplo. 
Kroz tehničku pomoć financiran je i Regionalni koordinator, ustanova koja se bavi EU 
projektima, a izgleda da u dogledno vrijeme RH će tu istu ustanovu sufinancirati samo 30-40 
posto, tako da ćemo taj teret morati snositi mi kao Županija. 
Prijedlog proračuna za 2024. je razvojan, okrenut velikim kapitalnim investicijama, ali prije 
svega održiv jer pristupamo vrlo odgovorno i racionalno s javnim novcem, kojeg usmjeravamo 
upravo tamo gdje je najpotrebnije i od čega će naši sugrađani imati najveće koristi. 
 
MR.SC. BARBARA ŠKREBLIN-BOROVČAK izlaže predmetnu točku kroz powerpoint 
prezentaciju. Ističe da je najveća promjena što se od slijedeće godine više ne iskazuje 
financijski plan Opće bolnice Pula u proračunu Istarske županije obzirom da od 01.01.2024. 
osnivačka prava prelaze na državnu razinu. Time se i visina proračuna smanjuje za vrijednost 
njenog financijskog plana koji je u 2023. godini iznosio skoro 70 milijuna eura.  
Predlaže se Proračun u visini od 207 milijuna eura. Projekcija za 2025. godinu se predlaže u 
visini od 188,9 milijuna eura a za 2026. godinu u visini od 178,9 milijuna eura.  
Izdaci za financijsku imovinu i otplatu zajmova planiraju se u 2024. godini u visini od 4,2 
milijuna eura, potom u 2025. godini u visini od 4,5 milijuna eura, te u 2026. godini u visini od 
5,6 milijuna eura. Značajno smanjenje u odnosu na 2023. godinu se odnosi na kredite Opće 
bolnice Pula koji s prijenosom osnivačkih prava na državnu razinu preuzima i cjelokupnu 
kreditnu obvezu. Radi se o tri kredita sveukupne vrijednosti 750 milijuna kuna odnosno 100 
milijuna eura, koji su dijelom otplaćeni. Plaćaju se iz tri izvora: 75% Ministarstvo zdravstva, 
25% Istarska županija od čega jednu trećinu plaćaju gradovi i općine. Od 01.01.2024. 
cjelokupna obveza je samo od Ministarstva zdravstva.  
U proračunu su uključeni i financijski planovi proračunskih korisnika. Imamo 64 korisnika i 11 
vijeća i predstavnika nacionalnih manjina.  
Istarska županija je osnovala novu ustanovu, Centar za razvoj ribarstva i akvakulture Istarske 
županije koja ima status proračunskog korisnika, a u nadležnosti je Upravnog odjela za 
poljoprivredu.  
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Na izborima za vijeća nacionalnih manjina došlo je do promjena te sada imamo 7 vijeća i to 
vijeće talijanske, bošnjačke, crnogorske, romske, slovenske, srpske i albanske nacionalne 
manjine, zatim 4 predstavnika i to mađarske, makedonske, češke i ukrajinske nacionalne 
manjine.  
U trogodišnjem periodu se planira koristiti sveukupno 26,3 milijuna eura kredita. Od toga je 
već pokrenut postupak zaduživanja u visini od 15 milijuna eura za izgradnju staračkog doma 
Štiglić u Puli te se trenutno čeka suglasnost Vlade RH. Bolnica Rovinj je sklopila ugovore za 
zaduživanje u iznosu od 4,3 milijuna eura, od čega se 3,3 milijuna eura koristi za adaptaciju 
zgrade za potrebe dječjeg odjela, dok se 1 milijun eura koristi za sufinanciranje europskog 
projekta korištenja energije mora unutar kojeg se namjerava zamijeniti način grijanja na nove 
zelene izvore.  
Novo zaduživanje se planira za provođenje investicija adaptacija i dogradnje tri škole koje su 
trenutno u postupku odobravanja unutar fonda NPOO – Nacionalnog plana za oporavak i 
otpornost. Iznos zaduživanja iznosi 7 milijuna eura, dok cijeli iznos tih investicija iznosi 30 
milijuna eura.  
Najviše sredstava kod proračunskih korisnika se alocira na plaće i materijalne rashode. Ističu 
se i rashodi za nabavu dugotrajne imovine i za ulaganja na nefinancijskoj imovini, odnosno 
ulaganja u investicije.  
Raspored sredstava prema proračunskih korisnicima iskazuje i dalje najveća sredstva u 
zdravstvu, iako su smanjena za 53% u odnosu na prethodni plan. Velika sredstva su planirana 
kod osnovnih i srednjih škola.  
Raspored sredstava po upravnim tijelima Istarske županije pokazuje najveću alokaciju u 
Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu te Upravnom odjelu za zdravstvo i 
socijalnu skrb jer se provode investicije. Znatno povećanje u odnosu na prethodnu godinu je i 
u Upravnom odjelu za prostorno uređenje i gradnju radi provođenja investicije rekonstrukcije 
zgrade za potrebe medicinskog osoblja.  
Povećanje kod Upravnog odjela župana je povezano s planiranjem zajedničkih troškova koji 
se planiraju u povećanom iznosu zbog inflacije i porasta cijena usluga i roba, te zbog 
planiranja rezerve za provođenje europskih projekata koji su u velikom broju kandidirani na 
razne europske fondove, te su u fazi razmatranja, a kako se još ne zna koji će se odobriti ne 
mogu se poimence uvrstiti u proračun, stoga se planira rezerva iz koje će se provoditi 
aktivnosti po potpisanim ugovorima o europskim projektima.  
Investicije kroz trogodišnji period se planiraju u ukupnom iznosu od 71 milijuna eura. Upravni 
odjel za prostorno planiranje i gradnju provoditi će rekonstrukciju zgrade za smještaj 
medicinskog osoblja u vrijednosti od 3 milijuna eura. Upravni odjel za zdravstvo provodi 
investiciju dogradnje doma za starije Alfredo Štiglić Pula u ukupnoj vrijednosti od 16,5 milijuna 
eura. Dom Raša će dogradnju lifta dovršiti u 2024. godini. Bolnica Rovinj provodi dvije 
investicije: renoviranje zgrade za potrebe dječjeg odjela ukupne vrijednosti 3,5 milijuna eura, 
i energetski projekt korištenja energije mora u ukupnom iznosu od 2 milijuna eura. Upravni 
odjel za obrazovanje provodi 10 investicija ukupne vrijednosti 46 milijuna eura. Od navedenih, 
3 su već prijavljene na NPOO, Žminj, Marčana i Svetvinčenat. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE prije otvaranja rasprave utvrđuje da su nam se na sjednicu 
pridružili Valter Drandić, Ivan Jakovčić, Tamara Brussich i Irena Peruško.  
Otvaram raspravu po klubovima za Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i 
projekcije za 2025. i 2026. godinu – I. čitanje. Izvolite Marija Kadoić-Balaško. 
 
MARIJA KADOIĆ-BALAŠKO, u ime kluba IDS-ISU-ZELENI ističe da proračun sa 
planiranih 207 milijuna eura za 2024. godinu na Upravne odjele otpada 74 milijuna eura dok 
na proračunske korisnike čak 133 milijuna eura. Najznačajniji su porezni prihodi koji čine 39 
posto prihoda proračuna IŽ bez proračunskih korisnika, te iznose značajnih 36 milijuna eura. 
Primjećuje se veliki porast poreza na dohodak uslijed povećanja plaća dijelom zbog inflacije, 
a dijelom zbog više razine zaposlenosti uslijed povećanja poduzetničke aktivnosti u našoj 
županiji. Iz godine u godinu, ulaže se značajna sredstva u investicije pa se tako tijekom ovog 
trogodišnjeg proračuna za period od 2024. do 2026. godine u investicije ulaže značajnih 71 
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milijun eura i to najviše u području školstva, zdravstva i socijalne skrbi. A nije se zanemarila 
ni zelena tranzicija s ciljem poticanja energetske učinkovitosti i obnovljivih izvora energije u 
javnom sektoru. Mogu zaključiti da je ovaj Proračun razvojan, ali i podrška drugim 
djelatnostima kao što su sport, kultura, poljoprivreda i druge djelatnosti. Smatramo da je 
proračun održiv i zato će Klub IDS-ISU-Zeleni podržati predloženi proračun. Proračun je 
podržao i Odbor za financije i proračun Skupštine Istarske županije. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika, Vili Bassanese u ime Kluba 
SDP, izvolite.  
 
VILI BASSANEZE, u ime kluba SDP-a pozdravlja svih i ističe da je zakon o proračunu 
jasan, čl. 40 definira predlaganje proračuna a u čl. 41 glasanje. Kao što smo prošle godine 
imali možda nekih nesuglasica, samo bih htio razjasniti do kada mi možemo kao 
predlagatelji proračuna i kome dostaviti naše prijedloge? Molimo da nam pročelnica dostavi 
rokove i kontakt za naše prijedloge. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da će se rokovi definirati na kraju rasprave, 
zaključkom. Vijećnik Mario Bratulić, izvolite.  
 
MARIO BRATULIĆ, u ime kluba HDZ-a navodi da smatra da je proračun korektan. Mi 
ćemo u ime kluba predložiti određene amandmane. Nastojati ćemo da oni budu 
konstruktivni. Svakako je za prihvatiti činjenicu da se 31 milijun eura planira za investicije te 
nas svakako veseli i činjenica da se 3 milijuna eura planira za osiguranje smještaja za 
medicinsko osoblje. Isto tako NPOO je prilika da se izgrade nove škole i nadograde i tu 
suradnju županije također podržavamo. Imam jednu malu kritiku, odnosno sugestiju. Župan i 
ostali dužnosnici često naglašavaju značaj Istre u razvoju i punjenu državnog proračuna i 
spominju se neki postoci, 6-7 posto. Prošle godine nisam komentirao ali smatram da samo 2 
posto da se izdvoji za turizam smatram da je premalo, mogao bi se ako ništa drugo 
kozmetički malo dignuti taj postotak. Isto tako za kulturu, smatram da je premalo i ako imate 
još mogućnosti da se to korigira. Kada se odredi rok za amandmane mi ćemo iste podnijeti i 
zajednički izglasati proračun.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu 
raspravu. Vijećnik Jakovčić, izvolite.  
 
IVAN JAKOVČIĆ, IDS navodi da se sigurno svi pitaju zašto su županije osnovane. Županije 
su osnovane da bi išle „na živce“ građanima RH i to se vidi iz ovog proračuna. Županije 
takve kakve jesu, nisu potrebne. Jer mi ovdje danas raspravljamo o idejama, prijedlozima, 
amandmanima a na kraju pričamo o 1000 eura po glavi stanovnika Istre. Sada kolege iz 
HDZ-a, moj dragi najbolji načelnik Istre, sad on govori treba pomoći turizmu. Dajte novac. 
Dajte novac i pomoći će se turizmu. Ova država ovako kako je organizirana, znamo kako 
funkcionira. Totalno centralizirano. Što mi imamo za raspravljati o pomoći nekom građaninu 
Istre sa 1000 eura. Ukoliko se razmisli, to stvarno nema smisla. Gradovi još i imaju neki 
smisao naročito oni koji imaju turizam. Ali nikad nitko, niti jedna politička stranka osim one 
koju sam ja vodio nije iskreno zagovarala decentralizaciju. U Ustavu piše sve što treba 
županija i za što je ovlaštena i što treba činiti. Pročitajte taj članak Ustava i vidjet ćete da mi 
o tome gotovo ništa ne odlučujemo odnosno činimo jer nemamo novaca. Proračun ću 
podržati jer su župan i njegovi suradnici svi dali svoj maksimum u ovoj situaciji, ali mislim da 
trebamo kontinuirano upozoravati na to da ovakav županijski sustav zaista nema smisla. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećnici Koviljki Aškić, izvolite.  
 
KOVILJKA AŠKIĆ, nezavisna ističe da se ovaj Proračun može sagledavati sa strane Istra 
destinacija i Istra zavičaj. Ja bih voljela živjeti u Istri koja je naš zavičaj i iz tog razloga ja 
ovakav Proračun ne mogu podržati jer ako pogledamo tko je najveći dobitnik u ovom 
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proračunu to je Upravi odjel za turizam koji ima 1,2 milijuna eura, zatim Upravni odjel za 
kulturu i zavičajnost koji ima 1,7 milijuna eura zatim Istarska kulturna agencija i drugi. 
Naravno podržavam dio koji se tiče zdravstva i socijale, tu radimo dobar posao. Gubitnici 
Proračuna su Upravni odjel za održivi razvoj, puna su nam usta održivog zavoja i turizma, 
stalno pričamo o zelenoj tranziciji međutim Upravni odjel za održivi razvoj sa 5 milijuna eura 
u 2024. pada na 4,5 milijuna eura a u projekciji za 2025. su predviđena 3,5 milijuna, sve 
manje i manje. Isto tako Natura Histrica, a svi znamo kojim područjem upravlja, u 2024. se 
predviđa 825 tisuća eura a za 2025. još manje 628 tisuća. Ako razmislimo da je Istra naš 
zavičaj, naravno da nam je turizam jako bitan ali u svijetu smanjenja broja stanovnika u 
centralnom dijelu Istre gdje nam cijela područja postaju isključivo destinacija odnosno tamo 
ljudi ne žive nego dolaze turisti u kuću za odmor i eventualno one agroturizme koji imaju 
volje raditi. Isto tako šaljemo lošu sliku u svijet jer imamo lošu cestovnu infrastrukturu u 
središnjoj Istri. Pogledajte Lanišće, Sovinjak, i manja mjesta unutarnje Istre. Kako ćemo 
podizati unutarnji turizam, moramo poticati da ljudi ostaju živjeti u tim manjim sredinama, da 
se bave tradicijskim obrtima. Zamislite kako je jednom roditelju voziti dijete na izvannastavne 
aktivnosti iz Lanišća u Buzet. Naravno da će se odseliti. Turisti dolaze u zavičaj, žele 
autohtoni doživljaj osim naravno onih koji idu u Dubai i takve slične destinacije. Za 
Županijsku upravu za ceste, znamo koliko imamo općina i znamo da se nisu u stanju javljati 
čak ni na obnovu nerazvrstanih cesta jer nemaju dovoljno sredstava za sufinanciranje. 
Natura Histrica, znate da je donesen novi Zakon o pomorskom dobru i morskim lukama, tu 
su dodatne obaveze za čuvare prirode vezano za nadzor nad pomorskim dobrom. Od kuda 
će oni to financirati ako im smanjimo proračun? Isto tako Upravni odjel za održivi razvoj, 
naravno da ti ljudi rade dobar posao ali smišljati cijelu strategiju u smislu da je dajemo nekim 
vanjskima koji uopće ne žive ovdje i ne osjećaju i ne znaju naše probleme, to po meni nema 
nikakvog smisla. Isto tako kultura, ona je pobjednik i Istarska kulturna agencija je dobitnik a 
IKA 95 posto svog proračuna troši na zaposlene. Ja bih im ove godine nešto smanjila prihod 
a potom ih ukinula. Sve one agencije i van proračunske korisnike za koje ne postoji razlog 
da rade osim što ljudi tamo primaju plaću, treba ukinuti. Isto tako Zavod za javno zdravstvo, 
on je van proračunski korisnik, da li ste nekada čuli da je neku analiza napravio diljem Istre, 
oni su izgubili veći dio verificiranih metoda i to sada radi Hido.lab, radi riječki Zavod, a radili 
su nekada. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnicu da je njeno vrijeme isteklo te poziva 
slijedećeg vijećnika, Robert Velenik, izvolite. 
 
ROBERT VELENIK, IDS ističe da ne bi volio da se ova rasprava usmjeri ka gubitnicima i 
dobitnicima proračuna. Jednostavno smatram da se moramo fokusirati na ostvarive ciljeve 
proračuna. Mi svi znamo da je proračun ograničen svojim prihodima i naravno na svima 
nama je kako ćemo onda gledati rashodovnu stranu. Ono što opet želim naglasiti je da je 
akcent da je ovaj proračun ostvariv isto tako da je fokusiran na najosjetljivije skupine a to su 
starije osobe, bolesnici i djeca. Mišljenja sam da najslabija karika društva apsolutno nije 
turizam. Turizam nam je jako bitan ali kako smo čuli, ja to apsolutno podržavam, turizam se 
može brinuti sam o sebi. Ono gdje se moramo fokusirati je definitivno na najslabije karike, a 
to su ponavljam starije osobe, bolesnici i djeca. Ovaj proračun to i pokazuje, te je to 
nastavak onih ideja od prošlih godina i političke platforme koju smo mi zastupali. Isto tako 
potrebno je napomenuti da je u školstvo planirano uložiti 15 milijuna eura a 17 milijuna eura 
u socijalu i zdravstvo. Ono gdje želim dati pohvalu županu i nadležnoj pročelnici je pokušaj 
da se dovede novi zdravstveni kadar u Istru. Koliko puta smo pričali da nam je potreban 
zdravstveni kadar, ponovno naglašavam 3 milijuna eura investicija u stambeno zbrinjavanje 
novog kadra koji će doći u Istru. Dakle podržimo taj proračun jer stvarno ocrtava potrebe 
Istre i Istrijana. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnicu Irenu Peruško, izvolite.  
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IRENA PERUŠKO, IDS navodi da bi s dvije riječi okarakterizirala proračun, ne samo da je 
razvojan nego je i socijalan.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da ukoliko više nema prijavljenih, daje riječ županu.  
 
ŽUPAN se zahvaljuje svim klubovima i vijećnicima. Proračun je kao takav najbitniji financijski 
dokument koji predstavničko tijelo donosi. Mislim da je vijećnica Aškić u svom nastupu nije 
najbolje razumjela što se dešava u samom proračunu što je uredu, shvaćam da možda niste 
dovoljno duboko sagledali proračun. Niti Upravni odjel za održivi razvoj nije nikakav gubitnik, 
niti Natura Histrica. Ukoliko pogledate u cjelini, svaki naš razdjel pa tako i svaki naš 
proračunski korisnik ili većina njih u određenom razdoblju realiziraju određene projekte koji 
se financiraju iz EU fondova. Konkretno, naš Upravni odjel za održivi razvoj realizirao je 
projekt Firespil unutar kojega je bila značajna financijska dotacija za nabavu broda i 
membrana radi očuvanja okoliša i taj projekt je istekao. Pročelnica za proračun vrlo je jasno 
istaknula da smo mi određena sredstva stavili u rezervacije s obzirom da su određeni 
natječaji prekograničnih suradnja još otvoreni. I Natura Histrica i Upravni odjel za održivi 
razvoj imaju razinu financiranja ili na razini prošle godine ili nešto više jer smo radi inflacije 
morali sredstva povećati. Zaključno nije istina da su oni gubitnici, određeni projekti su 
okončani i oni kao takvi više nisu u razdjelu. Danas, sutra, kada se novi projekti ugovore, 
uvrstiti će se u razdjel. Gubitnik bi bio kad bi se smanjile aktivnosti, programi, broj ljudi, kad 
smanjujete plaće, a to se ovdje ne dešava. Molim Vas, ako Vam treba pojasniti, siguran sam 
da će naša pročelnica i službe to rado i učiniti.  
S druge strane kad ste rekli da li ćemo promatrati Istru kao zavičaj ili destinaciju, te opet 
spomenuli dobitnike i gubitnike, naš Odjel za kulturu i zavičajnost upravo potiče osjećaj 
pripadnosti našem zavičaju kroz obrazovne programe u našim predškolskim ustanovama, 
osnovnim školama, srednjim školama, opet ste tu malo kontradiktorni. Ono što bih isto htio 
pojasniti je Istarska kulturna agencija. Vjerujte mi da je cost-benefit analiza troškova koje 
Istarska županija ulaže u financiranje te agencije a koja se bavi privlačenjem i podrškom na 
filmskom području za Istarsku županiju, pozitivna. Možda mi ne dobivamo direktno od te 
filmske industrije u proračun Istarske županije, ali vjerujte da brojni ljudi tamo nađu svoj 
posao, to su dobro plaćeni poslovi, brojni smještajni kapaciteti su popunjeni van špice 
sezone. Kad govorimo kako produžiti sezonu, evo imamo mjesec studeni a vani možemo biti 
u sakou. Snimaju se filmovi, dolazi filmska produkcija i to nosi našoj županiji ogroman novac. 
Možda mi nemamo to direktno kao prihod u proračunu ali imaju naši ljudi, netko je iznajmio 
kuću, netko je prodao neku hranu, neka oprema se iznajmljuje, brojni ljudi tamo rade i 
dobivaju svoje honorare. Svaka ona investicija koja ti vraća više nego što si uložio, iako je to 
za dobrobit opće zajednice ima smisla. Mislim da posebice kad spominjete IKA-u, Istra ima 
puno veći potencijal za filmsku industriju nego što je to danas iskorišteno a naravno to ovisi 
o tome kad bi imali određene infrastrukturne preduvjete gdje bi se osim snimanja u 
eksterijeru mogle određene scene snimati i u filmskom studiju, kada vremenski uvjeti ne 
dozvoljavaju da se mogu prebaciti u zatvoren prostor. Svima zahvaljujem i napominjem da 
će pročelnica izdvojiti jedan cijeli svoj radni dan da svima koji žele izraditi amandmane, pruži 
pomoć i objašnjenja da budu oni tehnički ispravni, da ne bude amandman tehnički 
neispravan te ga je automatski onda nemoguće usvojiti. Samo da napomenem još jednu 
stvar, apsolutno se slažem s vijećnikom Jakovčićem, jer kad mi govorimo o 1000 eura po 
glavi stanovnika, u principu to je nažalost i manje, proračun je protočni bojler, novac uđe i 
izađe a vi s njime ne možete upravljati jer naš dio koji se odnosi na samoupravni proračun je 
u stvari samo 75 milijuna eura od velikih 207.                   
      
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje županu, navodi da će pročelnica Upravnog 
odjela za financije i proračun biti dostupna vijećnicima 24. studenog za tehnička pitanja vezana 
za amandmane, te predlaže se slijedeći  

 
ZAKLJUČAK 
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1. Prihvaća se Proračun Istarske županije za 2024 i projekcije za 2025. i 2026. godinu u 

I. čitanju. 

 
2. Rok za podnošenje amandmana na Proračun Istarske županije za 2024 i projekcije 

za 2025. i 2026. godinu je do 30. studenog 2023. godine, a amandmani se 

dostavljaju Stručnoj službi Skupštine Istarske županije. 

 
3. Zadužuje se predlagatelj akta da Proračun Istarske županije za 2024 i projekcije za 

2025. i 2026. godinu u konačnom prijedlogu, dostavi Skupštini Istarske županije u II. 

čitanje. 

 
4. Ovaj Zaključak stupa na snagu prvog dana od objave u „Službenim novinama 

Istarske županije“. 

 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje Zaključak na glasanje. Konstatira da je sa 27 glasova 
ZA, 1 glasom PROTIV i s  4 SUZDRŽANA glasa, Skupština donijela 
 

ZAKLJUČAK 
O PRIHVAĆANJU Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 

2026. godinu u I. čitanju 
 
 

Ad- 4. 
Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2024. godinu 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnicu Ivančić da izlaže predmetnu točku.  
 
VESNA IVANČIĆ napominje da se ova Odluka donosi svake godine kako bismo mogli 
pravovremeno financirat političke stranke iz proračuna. Za političke stranke planiramo ukupno 
93 tisuće eura s time da imamo u Skupštini 41 vijećnika, 18 vijećnica za koje stranke dobivaju 
10 posto više sredstava.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
 

ODLUKU 
o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz Proračuna Istarske 

županije za 2024. godinu 
 
 
 

Ad- 5. 
Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2023. godinu 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnicu Percan, izvolite.  
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PATRICIA PERCAN navodi da se u ovoj točci radi samo o prihvaćanju revizorskog izvješća, 
a to je da nam Fond za sport postaje sastavni dio javnih potreba u sportu i neće biti više 
iskazan zasebno, kao posebna stavka.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.   
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja   
 

IZMJENE I DOPUNE 
Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2023. godinu 

 
Ad- 6.  

Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje od 01. siječnja do 30. lipnja 
2023. 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ županu. 
 
ŽUPAN navodi da je to zakonska obaveza i u materijalima je dostavljen izvještaj za prvih 6 
mjeseci 2023. godine te ukoliko nekome nešto nije jasno, na raspolaganju sam za pitanja.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih konstatira da  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, prima na znanje 
 

IZVJEŠĆE 
o radu Župana Istarske županije za razdoblje od 01. siječnja do 30. lipnja 2023. 

 
 

Ad.- 7.  
Prijedlog Zaključka o prijedlogu nove Mreže javne zdravstvene službe za bolničke 

djelatnosti i nove Mreže hitne medicine i sanitetskog prijevoza u Istarskoj županiji s 
obrazloženjem 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnicu Antić da kratko iznese točku.  
 
DR. GORDANA ANTIĆ ističe da se čekalo da se završi javna rasprava o primarnoj 
zdravstvenoj zaštiti, međutim do sada su bila 2 sastanka u Ministarstvu i jedan zoom 
sastanak. 6. listopada bili smo župan i ja na sastanku zajednica županija s ministrom, gdje je 
ministar istaknuo da je već javna mreža bila na javnom savjetovanju i to je istina, te smo mi 
uložili naš dodatni prijedlog odnosno prigovor i rečeno nam je da kroz predstavničko tijelo 
dodamo novi prijedlog. Međutim to je bilo 6. listopada a 8. listopada je objavljena nova 
mreža u Narodnim novinama. Mi sada imamo prijedlog koji smo napisali, ali brže nismo 
mogli i ranije smo uložili prigovor pa ćemo opet poslati prijedlog što se tiče hitne medicine i 
sanitetskog prijevoza. Ovo je peto proširenje hitne medicine, mi smo u Istarskoj županiji 
dobili proširenje i to 3 tima T2 za Pulu, Poreč i Labin i pripravnost u Puli. Međutim ta 
Ustanova funkcionira na istarski način, odnosno na način da onom pacijentu kojem treba 
pomoć prvi raspoložili tim stiže. Tako da smo davno prestali dijeliti ispostave odnosno 
slijedeća mreža prema našim informacijama će i biti na nivou Istre. Za sanitetski prijevoz 
imamo 21 tim, dobili smo 22 a tražili smo 27. Na prvu smo bili sretni kada smo uopće dobili 
ta 3 tima T2 jer smo mislili konačno se nešto desilo, međutim ministar je imao takav stav da 
su sve županije ono šta su tražile i dobile, osim naše. Tako da smo dobro obrazložili zašto 
nam je potrebno još dodatnih 5 liječnika u Umagu, zašto nam je potreban dodatan tim T2 u 
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Rovinju i Pazinu i to smo naveli u našem prijedlogu i to tražimo. Dodatan problem se javlja 
gdje pronaći dovoljan broj zaposlenika jer ti timovi određuju da u svakom timu mora biti 
prvostupnik sestrinstva i medicinska sestra koja bi trebala voziti, a to realno nije baš 
moguće. Pa će vjerojatno opet nekakav nad standard opet biti vozač s edukacijom. Nema ni 
vozača više na tržištu, trenutno je i njih vrlo teško naći i privući da rade u jednoj takvoj službi. 
Naš prijedlog je tu, napisan, vjerojatno ste ga vidjeli. Sanitetski prijevoz se ustrojava, već 
radimo pilot projekt, za prijavnom dojavnom jedinicom sanitetskog prijevoza za cijelu Istru. U 
2 godine se povećala potreba za sanitetom od 36 posto jer imamo vrlo veliki broj prijevoza iz 
naše Opće bolnice u Puli prema Rijeci i Zagrebu. Tu se povećao broj zbog nedostatnosti 
kadra u našoj bolnici. Veliki broj pacijenata završava na liječenju po Hrvatskoj a isto tako što 
se tiče obiteljskih liječnika veliki broj pacijenata ide prema bolnici. Sredstvima Istarske 
županije već sufinanciramo specijalističku zdravstvenu zaštitu unutar domova za starije pa 
ćemo pokušati smanjiti broj vožnje tih pacijenata. Što se tiče bolničke mreže, mi smo dobili 
naputak da je predložimo zajedno s našom Općom bolnicom iako će od 1.1. osnivačka 
prava bolnice pripasti RH. U suradnji s bolnicom smanjuje se broj postelja i povećava broj 
stolaca. To konkretno znači da je preporuka Europske unije da se smanjuje broj pacijenata 
koji će ležati u bolnici za nekakve zahvate koji se mogu riješiti dnevnom bolnicom. ono što je 
dobro u toj novoj mreži jest da broj palijativnih kreveta koje imamo u Općoj bolnici Pula sa 
sadašnjih 5 se povećava na 15. Naredba je Europske unije je da se povećava broj 
palijativnih postelja, poslali smo upit za naš hospicij gdje tražimo 14 postelja i kod Istarskih 
domova zdravlja sa 16 smo povećali na 25. Za dugotrajno liječenje, naša Opća bolnica Pula 
je bila odbila prijedlog jer nemaju resurse za pacijente koji bi dugotrajno ležali a to bi bili oni 
koji imaju socijalne potrebe uz nekakvu bolest, takozvani kronični pacijenti.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. Renato Kalac, izvolite.  
 
RENATO KALAC u ime kluba Možemo! ističe da pozdravlja napore koje daju upravni odjeli 
Istarske županije i Nastavni zavod za hitnu medicinu a sve kako bismo unaprijedili mrežu 
hitne medicine u Istarskoj županiji. Mi ćemo podržati ovaj Zaključak. Kada smo primili ovaj 
materijal, bio sam zbunjen jer je došao kao dopuna dnevnog reda za današnju sjednicu, a 
na prvu mi nije bilo jasno o čemu se radi. Mreža hitne medicine je prije 8 dana objavljena i 
danas stupa na snagu, dakle Ministar je donio novu mrežu i kako dr. Antić kaže prihvatio je 3 
naša zahtjeva međutim nije prihvatio zahtjev za dodatnim timom u Pazinu, Rovinju i timom 
pripravnosti u Buzetu što je meni razočaravajuće i tužno. Poznajem Istarsku županiju jako 
dobro i znam kako funkcioniraju timovi hitne medicine, znam njihove napore te osobno sam 
prisustvovao na nekoliko teških prometnih nesreća gdje je u jednom trenutku bilo potrebno 6 
ili 7 vozila hitne medicinske pomoći. I na Antenalu, u Balama i kod Baderne. Teško je to 
izvući s toliko timova. Neki sam dan bio u Jelovicama, mjesto je naseljeno, Račja Vas je 
naseljena, Slum isto tako. Ukoliko vi šaljete iz Buzeta pacijenta za Rijeku, Buzet nema hitne 
medicine. Može biti prometna nesreća na graničnom prijelazom Vodice-Jelovice prvi tim je u 
Pazinu ako idu na tu intervenciju ni Pazin u tom momentu nema hitnu pomoć. Ja razumijem 
da će prijavna dojavna jedinica poslati prvi najbliži tim hitne medicinske pomoći ali da li će to 
biti dovoljno, stvarno je pitanje. Argumenti su dati, meni nije jasno Ministar zdravstva nije 
prihvatio ove argumente. Nije mi jasno zašto ministar ne podržava još ova dodatna 2 tima i 
pripravnost u Buzetu. Mi imamo dodatnih argumenata, imamo tešku konfiguraciju tla, imamo 
sela i zaseoke, otoke i otočiće koji su ponekad nastanjeni stalno a ponekad samo u 
turističkoj sezoni. Imamo turista i avanturista po cijeloj Istri i Ćićariji po svim tim prostorima. 
Nemamo zračni hitni medicinski prijevoz za razliku od nekih drugih županija koji je kakav je, 
ali ipak doprinosi. Pozivam sve da jednoglasno usvojimo taj zaključak ali i sve Vas koji ste u 
političkim strankama i koji imate svoje zastupnike u Saboru i državne tajnike da na neki 
način izlobiramo da ta 2 dodatna tima i pripravnost uđe kao minimum u novu mrežu hitne 
medicine.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu 
raspravu. Pozivam pročelnicu da se očituje. 
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DR. GORDANA ANTIĆ navodi da si je uzela vremena i pogledala što su to drugi dobili ovom 
novom mrežom. Grad Zagreb je dobio 25 timova T1 i 10 T2 sada u ovom raspisu. Zatim u 
Zagrebačkoj županiji Ivanić grad ima tim T1 i T2, i dobili su ukupno 20 timova T1 i 15 timova 
T2. Ovaj put su bili toliko široke ruke i istaknuo je ministar da nigdje ne žele zatvorena vrata i 
svima su osvojili sve i pokazao je rukom na nas. Mi smo odmah reagirali i rekli da nama nije, 
a on je rekao da kroz predstavničko tijelo to provedemo međutim mreža je objavljena 2 dana 
nakon toga. Mi sad šaljemo prigovor pa se nadamo da će se nešto usvojiti. Što se tiče hitnog 
medicinskog prijevoza, zračnog prijevoza, mi možemo koristiti onaj koji će biti na Krku za 
sjeverozapadni dio Istre to je apsolutno puno sporija verzija nego da uopće idemo cestovno. 
I za ostale dijelove Istre smo istom brzinom vozilom kao helikopterom, ali planiramo ga 
koristiti maka za one stvari koje nisu super hitne. Gdje recimo nekakav prijelom kuka može 
čekati pa će nam tim ostati na raspolaganju. Konkretno naš tim iz Umaga sad kad vozi ovom 
obilaznom cestom zbog Ponte-Portona on 5 sati nije natrag i tamo imamo samo jednog 
liječnika. To su dodatni problemi, a smo da li sve i sada ćemo čekati.        
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.   
 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja   
 

ZAKLJUČAK 
o prijedlogu nove Mreže javne zdravstvene službe za bolničke djelatnosti i nove Mreže hitne 

medicine i sanitetskog prijevoza u Istarskoj županiji s obrazloženjem 
 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE na kraju obavještava vijećnike i poziva svih, a pozivnice ćete 
i osobno dobiti, da će se 24.11. u 20 sati u Puli, u Zajednici Talijana održati koncert 30 
glazbenika za 30 godina Istarske županije, 25.11. u Novigradu panel sa svim dosadašnjim 
županima, a nagrada Krasna zemljo uručit će se 11.12. u Svetim srcima. 
 
 
Sjednica je završila u 12:15 h.  
 
Zapisnik vodila: 
Adeana Fabijančić 
 

 
Predsjednica 

Sandra Ćakić Kuhar 
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